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Kulturní komise v Desné a Obec Desná za podpory SDH Desná vás srdecne zvou na

VÍTÁNÍ PRÁZDNIN
30. cervna 2023 v 17:00 na hristi v Desné

souteze pro deti · obcerstvení
malování na oblicej · odmeny pro kazdého

V pátek 2. června 2023 proběhla soutěž mikroregionu 
ve znalostních a dovednostních soutěžích našich školních 
dětí s dětmi ostatních obcí mikroregionu. Tentokrát jsme 
se sešli v obci Sebranice, kde pro nás měli připravenou 
soutěžní trasu. Děti soutěžily ve dvou kategoriích: 1.–5. 
třída a 6.– 9.třída. Počasí ideální, nálada dobrá a nikdo se 
nezranil. Setkání jsme zakončili obědem, vyhodnocením 
(hodnotila se pouze první tři místa z každé kategorie) 
a někteří z našich i koupelí v místním velmi pěkném 
bazénu. 

Mladší žáci
1. Vidlatá Seč
2. Široký Důl
3. Desná

Starší žáci
1. Dolní Újezd
2. Lubná
3. Morašice

 Úspěch dětí z naší obce

v soutěži Mikroregionu Litomyšlsko-Desinka 
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Vítání občánků 2023

V letošním roce si připomí-
náme 30. výročí vydání knihy 
Desná u Litomyšle. Autorem je 
PhDr. Jindřich Růžička, CSc. 

(1926–2011), historik, archivář a středoškolský učitel.  Od 
roku 1960 až do odchodu do důchodu v roce 1967 byl 
ředitelem Okresního archivu Svitavy se sídlem v Lito-
myšli. Je pochován na hřbitově v Litomyšli.

Kniha vydána nákladem Obecního úřadu v Desné 
v roce 1993 za starosty pana Stanislava Nováka při příle-
žitosti oslav 700 let obce, které se konaly 28. srpna 1993. Na 
tyto oslavy byli pozváni i rodáci obce. První dochovaná 
písemná zmínka o obci Desná je z roku 1293 v listině 
litomyšlského opata Oldřicha, ve které je uveden Vincenc 
z Desné. Originál ve Státním ústředním archivu v Praze. 
Letošního roku si připomínáme 730 let. První písemná 
zmínka o řece Desné je v listině krále Vladislava z roku 
1167.

Musíme být vděčni za to, že se podařilo zpracovat
a vydat tuto knihu, neb zachycuje sedm století života 
mnoha generací pospolitosti v této obci. Čím vzdálenější 
jsou stopy minulosti, tím více nás lákají možnosti získat 
informace o našich předcích. V dnešní době i mnoho 

Oldřich Kladivo

V neděli 19. 3. 2023 jsme do společenství Deseňáků 
přivítali 6 nových občánků narozených v roce 2022. 
Slavnostního přivítání se zúčastnilo všech 6 dětí. Přejeme 
všem dětem i jejich rodičům zdraví, štěstí, rodinnou 
pohodu a pevné nervy při zvládání nenadálých situací.

Daniel Šimek
Mariana Bisová
Eliška Lipavská

Kristián Ospald
Dominik Kopecký
Pavlína Šillerová

Na společné fotografii jsou spolu se svými rodiči tito 
noví desenští občánci (zleva):

Zamyšlení nad knihou o naší obci

mladých lidí pracně vyhledává v archivech své předky 
pro sestavení rodokmenu. Pociťují svou sounáležitost 
s životními hodnotami minulých generací. I v této knize 
můžeme nalézt mnoho podkladů dokumentujících osudy 
minulých generací této malé obce. Proto často tato kniha 
zabírá čestné místo v našich knihovnách.
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Usnesení Zastupitelstva obce Desná
ze dne ze dne 23. 3. 2023

Zastupitelstvo obce Desná mimo jiné projednalo
a schválilo:
- střednědobý výhled rozpočtu obce Desná
 na roky 2023 – 2025
- rozpočet obce Desná na rok 2023
- poskytnutí finančního daru TJ Horní Újezd ve výši
 15 000,- Kč
- poskytnutí finančního daru Mysliveckému sdružení 
 Dolní Újezd ve výši 15 000,- Kč
- poskytnutí finančního daru Českému svazu včelařů 
 Litomyšl ve výši 2 000,- Kč
- poskytnutí finančního daru SDH Desná
 ve výši 20 000,- Kč
- poskytnutí finančního daru Farní charitě Dolní Újezd 
 ve výši 10 000,- Kč
- poskytnutí finančního daru Salvii Svitavy ve výši
 6 000,-
- poskytnutí finančního daru Oblastní charitě
 Nové Hrady u Skutče ve výši 5 000,- Kč
- poskytnutí finančního daru Oblastní charitě Polička
 ve výši 5 000,- Kč
- poskytnutí finančního daru Bílé holubici Dolní Újezd 
 ve výši 5 000,- Kč
- smlouvu o poskytnutí mimořádného investičního 
 členského příspěvku na realizaci akce
 „Protipovodňová opatření Mikroregionu Litomyšlsko-
 Desinka”
- koupě pozemku p.č. 63
- prodej pozemku p.č. 1/16 p. Jaroslavě Kladivové
- prodej pozemku p.č. 1/6 p. Petru Nováčkovi
- výběr dodavatele David Skala a smlouvu o dílo na 
 akci „Pořízení výukových prvků na zahradu
 MŠ Desná”

Zastupitelstvo obce Desná vzalo na vědomí:
- záměr směny pozemků mezi Městem Litomyšl
 a Obcí Desná, důvod směny pozemků je další
 rozvoj obce

Usnesení Zastupitelstva obce Desná
ze dne 20. 4. 2023

Zastupitelstvo obce Desná mimo jiné projednalo
a schválilo:
- výběr dodavatele firma SKANSKA Praha na akci
 „Oprava komunikaci v k. ú. Desná u Litomyšle”
- smlouvu o dílo s dodavatelem stavby dle výběrového 
 řízení s firmou SKANSKA Praha
- kupní smlouvu na koupi komunální techniky
- podání žádosti o směnu pozemků mezi Desnou
 a Městem Litomyšl

Usnesení Zastupitelstva obce Desná
ze dne 18. 5. 2023

Zastupitelstvo obce Desná mimo jiné projednalo
a schválilo:
- smlouvu o dílo s firmou GeofAn s.r.o. Brno na 
 zhotovení díla „Pasport místních a účelových
 komunikací”
- smlouvu o dílo s firmou GeoFaN s.r.o. Brno na 
 zhotovení díla „Pasport veřejného osvětlení včetně
 vedení veřejného osvětlení”
- veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace z roz-
 počtu obce Poříčí za účelem zakoupení lehátek
 do Mateřské školy v Desné
- rozpočtové opatření č. 1/2023
- dodatek ke smlouvě o nájmu v bytě nad MŠ
- smlouvu o zápůjčce mezi obcí Desná a MAS 
 Litomyšlsko

Narození

Amálie Pavlišová

Jubilea

Všem oslavencům
přejeme do dalších let

mnoho zdraví a dobrou
životní pohodu.

V tomto čtvrtletí  oslavili:

Pavel Kalibán 50 let
Jaroslav Vimr 70 let
Miroslav Kysilka 75 let
Ladislav Dvořák 75 let
Jan Kulhavý 80 let
Jaroslav Kopecký 81 let
Božena Nádvorníková 82 let
Oldřich Kladivo 84 let
Věra Capoušková 86 let
Čeněk Čermák 87 let

Petra Kučerová

Desná 100 (obecní úřad)

KADEŘNICTVÍ

NA DESNÉ

dámské

pánské

dětské

Provozní doba na objednání

Telefon: 604 534 738

 v Desné nebo v pohodlí 
Vašeho domova

Zdeněk Valentín
tel: 732 776 690 

Masérské služby
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Manželé Čeněk Čermák a Emílie Čermáková
oslavili dne 26. 4. 2023

65 let společného manželství.
Přejeme jim především hodně zdraví,
hodně optimismu a spokojené stáří. 

Rodina

VODA – čistírna odpadních vod

Čistírna odpadních vod (ČOV) je v obecném povědomí 
jakousi pračkou znečištěných vod, jejíž výkon a účinnost závisí 
na instalovaných strojích, zařízeních a technologiích. Systém 
čištění odpadních vod je však poněkud složitější. Je ve své 
podstatě založen na aplikaci přírodních procesů a zákonitostí. 
Víte, že na odstraňování znečištění z odpadní vody se podílejí 
mikroorganismy? Ty ke svému životu potřebují vhodné 
podmínky, např. stálý přísun „potravy“, a to ani moc, ani málo, 
určitou teplotu a pH, některé potřebují kyslík, některé ne. 
Čistírna odpadních vod není mechanismus, který lze regulovat 
otočením knoflíku, ale systém, jehož funkce závisí na mnoha 
faktorech, zejména udržení optimálních životních podmínek pro 
mikroorganismy zajišťující biologické čištění. 

Návrh nové nebo rekonstruované ČOV vychází vždy ze dvou 
základních hledisek. Jaká bude kvalita a množství přiváděných 
odpadních vod a jaká má být dosažena kvalita vyčištěných vod 
s ohledem na jakost vody v toku. V době provozu takto naprojek-
tované a realizované ČOV se však mění jak charakter přitékají-
cích vod, nejčastěji v důsledku změn v průmyslových výrobách, 
tak i legislativní předpisy týkající se vypouštění odpadních vod 
do vod povrchových. Technologická skladba a vybavení ČOV 
tak musí průběžně reagovat na tyto měnící se vstupní a výstupní 
podmínky. Zatímco dříve bylo na ČOV dostačující snížit obsah 
organického znečištění, později bylo nutné zajistit odstraňování 
dusíku a fosforu (tzv. nutrienty), dnes se již zabýváme obsahem 
zbytkových koncentrací léčiv, hormonů, drog atd. v odpadních 
vodách. Současně dochází i ke zpřísňování požadavků vztahují-
cích se k nakládání s odpadním produktem ČOV, tedy čistíren-
ským kalem. Na tyto skutečnosti musí adekvátně reagovat
i provoz a rozvoj ČOV, čehož jsou ČOV Polička a její historie 
poměrně názorným příkladem. Výstavba městské ČOV Polička 
byla zahájena v roce 1954, do provozu byla ČOV uvedena v roce 

1960. V následujících desetiletích provozu ČOV byla provedena 
řada zásadních změn v její technologii, a to v rámci dílčích 
intenzifikací či komplexních rekonstrukcí. Kvůli hydraulickému 
a látkovému přetěžování ČOV a nízké účinnosti čištění byla 
v letech 1988 – 1991 realizovaná první rekonstrukce ČOV. 
Kapacita ČOV byla tehdy navýšena na 14.400 EO. V letech 2000 – 
2002 byla provedena komplexní rekonstrukce ČOV, a to 
s ohledem na vývoj produkce průmyslových odpadních vod, 
předpokládaný rozvoj města, zpřísněné legislativní požadavky 
na kvalitu vypouštěných vod, nutnost zvýšení účinnosti  
odstraňování znečištění a v neposlední řadě i nutnost moderni-
zace strojního vybavení. Kapacita ČOV byla navýšena na
28.550 EO. V roce 2008 byla doplněna technologie ČOV o řízené 
odstraňování fosforu, včetně zajištění kontinuálního monitorin-
gu zbytkových koncentrací fosforu na odtoku ČOV. V letech 
2017 až 2019 byla v rámci stavby „Intenzifikace ČOV Polička“ 
realizována nezbytná rekonstrukce mechanického předčištění
a biologického stupně, pro bezpečný provoz ČOV naprosto 
zásadní dostavba druhé dosazovací nádrže a nové vystrojení 
původní dosazovací nádrže. Dále bylo doplněno zařízení pro 
zahuštění produkovaného čistírenského kalu, provedeny nové 
rozvody silnoproudu, výměna ASŘ a prvků měření a regulace. 
V říjnu 2021 byla zahájena další akce, jejímž předmětem je 
rekonstrukce dešťové zdrže a zvýšení hydraulické kapacity 
ČOV s cílem v maximální možné míře eliminovat vypouštění 
odlehčených nečištěných vod do recipientu, ke kterému dochází 
v době intenzivních či déletrvajících srážek.

Stěžejním úkolem současnosti je řešení likvidace či využití 
čistírenských kalů. Kal z ČOV Polička dlouhodobě splňuje limity 
pro obsah těžkých kovů i specifických organických látek 
stanovené pro aplikaci na zemědělskou půdu, nebude však 
splňovat mikrobiologická kritéria, která vejdou v platnost 

22. 6. oslavili šedesát let společné cesty životem
manželé Václav a Emílie Severovi.

Mnoho dalších společných let
ve zdraví a pohodě přejí děti s rodinami.

Srdečně zveme příznivce poznávání nejbližšího okolí na 
putování po Litomyšli, jak ji neznáme. Přestože Litomyšl 
většina z nás velice dobře zná, je ještě mnoho pamětihodných 
míst, která stojí za navštívení a vyslechnutí něčeho zajímavé-
ho z  historie od znalého průvodce. Posledním objektem 
zkoumání bude taktéž historicky známá restaurace
„U slunce“.  

Pozvání na letní výšlap

Vzhledem k současnému omezení autobusové dopravy
na této trase bychom jeli osobními auty.

Sraz v 8.00 hodin u hasičské zbrojnice na Desné.

Na setkání s vámi se těší Přátelé pěší turistiky Desná
Vydejte se s námi na tuto výpravu

ve čtvrtek 6. července 2023.
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V pondělí 8. května 2023 se uskutečnila za příznivého 
počasí v pořadí již 34. společná vycházka. Tentokrát zvolena 
trasa z Litomyšle údolím kolem řeky Loučné, obcí Benátky 
směrem do Čisté. Linkovým autobusem do Litomyšle a pak 
již pěšky kolem Hraběnčina dvora, který byl postaven kolem 
roku 1660. Dnes je budova pěkně opravena a sídlí tam firma 
Mach – líhně kuřat. Dále procházíme údolím, kde kdysi při 
řece stávala vyhlášená restaurace Vedralka, dříve velmi 
oblíbené místo litomyšlských občanů. Pak procházíme obcí 
Benátky s velmi pěkně upravenou návsí. Na několika místech 
hmyzí hotely. Procházíme kolem kapličky se slunečními 
hodinami. Dále procházíme areálem motokrosového 
závodiště.

Pak již odbočujeme k obci Čistá k místu, kde je vybudován 
v korunách dvou lip ve výšce čtyř metrů vyhlídkový chodník 
ve tvaru písmene S. Ta původní Fajmanova lípa byla kdysi 
zasažena bleskem, a ne asi jenom jednou, a ohořela. Následně 
poškozena i žhářem. Přes to mladé výhony vytvořily novou 
korunu. V roce 2015 o pár metrů vedle lidé z Čisté zasadili 
novou lípu.  Zásluhu na vybudování vyhlídkového chodníku 
má obecní úřad, místní řemeslníci a dobrovolníci. Je zde 
krásný výhled na Krkonoše i Orlické hory. Vyhlídková stezka 
v korunách stromů u Fajmonovy lípy slavnostně otevřena 
v listopadu 2021.

Pak již scházíme do vesnice a jdeme na domluvenou 
prohlídku místního kostela sv. Mikuláše. Jdeme cestou do 
vrchu, kolem níž je kamenná Křížová cesta z poloviny
19. století o netradičních sedmi zastaveních, a přicházíme ke 
kostelu sv. Mikuláše. Bylo nám umožněno nahlédnout 
dovnitř a prohlédnout si interiér kostela. Chrám je trojlodní
a na venkovské poměry ojedinělý. Krásná vitrážová okna. 
Barokní přestavba z roku 1740 byla v důsledku požáru 
opravována. Nad vchodem je letopočet 1772. Do kostela se 
v roce 2019 z Německa vrátily dva původní kostelní prapory. 
Kostel má ve věžích celkem 5 zvonů. Z důvodu rekvizice za
1. světové války byly odstraněny 3 zvony a po doplnění 
znovu zrekvírovány za 2. světové války. Jeden z nich, který 
byl z roku 1744, unikl zkáze a v roce 1947 byl vrácen. Je to 
zvon sv. Petra a Pavla. Největší zvon byl za války při rekvizi-
ci, pro velkou hmotnost, rozbit na kusy přímo ve věži.  
K dokončení obnovy byly pořádány sbírky, podpora obce
i místních podnikatelů a též Česko-německý fond budouc-
nosti. V roce 2016 instalován menší zvon a velký zvon
sv. Mikuláše, téměř dvoutunový, byl požehnán kardinálem 
D. Dukou a zavěšen v říjnu roku 2019. V Čisté se zvoní ručně. 
Ve věži kostela jsou funkční mechanické hodiny z roku 1840. 
Byl nám umožněn i výstup do věže až ke zvonům s krásným 
výhledem po okolí z okna věže. Úpravy kostela, rekonstrukce 
obou věží, střech, venkovních omítek, restaurátorské práce, 
výměna dlažby a vymalování bylo prováděno v letech 
1990–2013.

Následovala prohlídka kulturního domu a zde, k našemu 
překvapení, nám bylo nabídnuto menší přátelské pohoštění, 
za což děkujeme. Pak již směřujeme k hostinci u Chlebounů, 
kde jsme měli domluven oběd. I zde došlo k překvapení, neb 

Jarní společná procházka

jsme byli přivítání desenskou rodačkou s manželem, kteří 
přijeli z Pohodlí. Po posilnění následoval odjezd autobusem 
do Litomyšle a následně navazující spoj do Desné. Celý 
pochod probíhal ve velmi přátelské atmosféře, byl dobře 
připraven, za což patří velký dík organizátorům těchto 
pochodů. Celkem se účastnilo 24 zájemců o pěší turistiku, za 
což i jim náleží poděkování. Oldřich Kladivo

V neděli 21. května se usku-
tečnilo setkání u fotografií pa-
na Oldřicha Kladivy. Přátelé 
pěší turistiky z Desné pořádají 
své výšlapy již od roku 2006. 
Prohlédnout si fotografie z vý-
šlapů a zavzpomínat si přišlo 
25 návštěvníků.

Děkujeme panu Kladivovi, který měl jako vždy vše krásně 
připraveno a my jsme tak mohli společně s ostatními příchozími 
strávit příjemné odpoledne nad jeho fotkami.

Také díky panu Kladivovi jsme si připomněli, že naše obec 
letos slaví 730 let od první písemné zmínky. U příležitosti tohoto 
výročí pro vás chceme zrealizovat odpolední program na hřišti. 
Více informací naleznete včas na internetu a na plakátech.

v brzkém výhledu. Očekávaná změna legislativy si vynutí 
změnu způsobu nakládání s čistírenským kalem, což bude 
v případě ČOV Polička znamenat buď investici do nové 
technologie zpracování kalu, nebo zajištění odběratele schopné-
ho zabezpečit likvidaci kalu v souladu se zákonnými požadavky. 

V obou případech však lze očekávat nárůst nákladů na likvidaci 
tohoto odpadu, které představují společně s náklady na el. 
energii nejvýznamnější část provozních nákladů ČOV. O tom, 
jak mohou ovlivňovat producenti odpadních vod náklady na 
provoz kanalizace a ČOV, si řekneme příště.

VHOS, a.s.

Setkání u fotografií z výšlapů

Kulturní komise v Desné
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Novinky z naší školičky 

Jako by to bylo včera, co jsme se těšili na jaro a už nás letní 
slunce hřeje do tváří a na zahradě MŠ je slyšet veselý dětský 
smích. Tak rychle ten čas běží. Podívejme se tedy, jak jsme si 
jarní měsíce v naší školičce užívali.

V březnu začal plavecký výcvik pro děti z oddělení Koťá-
tek. Tvoření s rodiči, oblíbená tradice, se uskutečnilo 3. 4.
a děti si společně s maminkou nebo s tatínkem vytvořily 
krásné velikonoční dekorace.  Zapojili jsme se do celonárodní 
akce Ukliďme Česko, která proběhla 5. 4. V následujícím 

pokladem. Na této cestě děti hledaly obálky s hádankami 
nebo různými úkoly. Po objevení pokladu jsme jeho obsah 
směnily v obchodě za lahodné nanuky a také jsme si ještě 
stihli pohrát na dětském i fotbalovém hřišti. 

Následující den jsme se vydali autobusem na výlet do 
chovné stanice Pasíčka u Proseče. Zde nás přivítal veselý 
průvodce, který nám vyprávěl spoustu zajímavostí o za-
chráněných zvířátkách, která jsme si měli možnost prohléd-
nout, bylo jich opravdu hodně. Poté přišlo vhod tamní dětské 
hřiště s průlezkami, kde si kluci a holky užili zábavu. Po 

týdnu pak naši předškoláci navštívili expozici plazů na 
zahradnické škole v Litomyšli. V úterý 25. 4. se naše třídy 
zaplnily malými čaroději a čarodějnicemi a začal čarodějný 
den. Den byl plný soutěží, her i tancování. Nechyběla ani 
čarodějnická procházka Desnou, kolem autobusové zastáv-
ky, kde jsme se pozdravili s pohádkovou paní čarodějkou. 
Den jsme ukončili opékáním buřtů, to byla dobrota!

Ke „Dni matek”  jsme připravili pro maminky i babičky 
besídku s pohoštěním. Po pásmu básniček, písniček a tanečků 
předaly děti maminkám i babičkám milá přáníčka, dárečky
a kytičky. Divadélko Jojo, dětmi velmi oblíbené, nám 25. 5. 
přijelo zahrát veselý pohádkový příběh „Sarka a Farka” 
z prostředí Afriky.  Poslední květnový den patřil dětem. Ve 
třídách byla nachystána stanoviště s úkoly a soutěžemi, 
protože nám počasí přálo, užívaly si děti i hry na zahrádce 
MŠ. Na závěr všechny děti obdržely diplomy, medaile
i dárkové balíčky k oslavě Dnu dětí. 

 A máme tu červen a s ním krásné slunečné počasí. Na 
čtvrtek 1. 6. jsme se rozhodli připravit šipkovanou s překva-
pením. Šipky a barevné fáborky nám ukazovaly cestu za 

občerstvení jsme se vydali cestičkami mezi rybníčky pozoro-
vat krásy přírody, vnímali jsme zpěv ptáčků, zvuky žab, 
šplouchání vody… Musíme pochválit naše dětičky za slušné 
a hezké chováni. Čekání na autobus v Proseči jsme si zpříjem-
nili osvěžujícím ovocným nanukem.  

Ve čtvrtek 8. 6. se konaly v Litomyšli Sportovní hry 
mateřských škol. Tam se vydala i naše Koťátka.  Ani naše 
malé děti nezahálely a sportovaly. Připravili jsme pro ně na 
hasičském hřišti míčové hry.  Narozeninový dort s oslavou 
a dárky byl nachystán na úterý 14. 6. pro všechny děti 
narozené v dubnu, květnu a červnu.  

A co ještě plánujeme? Na 21. června „Den otevřených 
dveří” pro nové kamarády a jejich rodiče. Mohou si prohléd-
nout prostory i zahradu MŠ, dozvědět se více informací 
a pohrát si se školkovými hračkami.  Slavnostně se rozloučí-
me 28. 6. na „Vyřazování předškoláků”  s pěti holčičkami, 
které nastoupí po prázdninách do 1. třídy ZŠ. Přejeme jim 
hodně úspěchů v učení a hodné kamarády.

V červenci a srpnu je MŠ otevřena v prázdninovém 
zkráceném provozu od 6.30 do 15.00 hodin.

Všem přejeme krásné sluníčkové prázdniny a pohodové 
chvíle v radosti a v bezpečí.

Text: Dagmar Sedláčková
Foto: Veronika Černá, DiS., Eva Bartošová, DiS                                                                                                        
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Okresní myslivecký spolek Svitavy ve spolupráci s Mysli-
veckým spolkem Dolní Újezd pořádaly v sobotu 6. 5. 2023 
zkoušky vloh ohařů a ostatních plemen. Zahájení na hřišti 
v Desné. Samotné plnění disciplín v honitbách MS Dolní 
Újezd a MS Osík. Zkoušek se účastnilo 6 ohařů a 7 psů 
ostatních plemen se svými vůdci. Na snímcích jsou tři 
s nejlepším hodnocením v každé kategorii. Vyhodnocení
a závěr opět na hřišti v Desné. Při zkouškách se zkoušejí 
vrozené vlohy. Předcházejí podzimním zkouškám lovecké 
upotřebitelnosti. Velmi pozitivní bylo hodnocení prostředí 
desenského hasičského areálu i organizace zkoušek.                                                        

V závěru školního roku děkuji všem zaměstnancům školy 
za jejich usilovnou práci. Každý sám za sebe se snaží, aby 
v naší školce vládla příjemná atmosféra, všem se tu líbilo, děti 
si pochutnaly na dobrém jídle a bylo vždy uklizeno. Jen za 
přispění celého našeho týmu může naše školka dobře fun-
govat.

Děkujeme také zřizovateli mateřské školy, Obci Desná, za 
finanční podporu a všem jejím zaměstnancům za pomoc 
ohledně oprav, sekání trávy atd. Poděkování patří i Obci 
Poříčí, která vždy ochotně a vstřícně přistupuje ke všem 
našim požadavkům :-)

Krásné letní měsíce, hodně zdraví, pohody, klídku a dobré 
nálady Vám všem.

Bc. Anna Veselíková, ředitelka školy

Poděkování

Zkoušky vloh ohařů
a ostatních plemen 

Svět je sice dost velký na to, aby se sem vešel každý tvor, 
ale jak se říká: „Kdo se kam narodí, tam se taky hodí.“ Tam je 
jeho místo a tam většinou v poklidu žije a neškodí nebo jen 
přiměřeně. Horší je, že lidé vozí všechno možné kolem světa a 
tak občas se někde objeví něco, co tam vůbec nepatří. Když je 
to ještě živé, najde si potravu a dokáže se množit, to se tomu 
tvoru nebo rostlině tam v „novém světě“ zalíbí a pak i daří. 
Ano mluvím o vetřelcích. Nerůznějších vetřelců jsou stovky, 
ale někteří jsou obzvlášť nebezpeční. Takovým vetřelcem se 
ve Francii v roce 2004 stala asijská sršeň, která se tam dostala 
jakýmsi nedopatřením v dopravě, ale uchytila se a jede 
Evropou. Zde nemá přirozené nepřátele, takže nic nebrání její 
expanzi. Umí to dobře, protože je velmi plodná. Rozšíří se prý 
ročně až o sto kilometrů. Od naší, téměř neškodné evropské 
sršně, ji napohled bez znalostí téměř nerozeznáme, je trochu 
menší a má tmavší hruď a zadeček (na obrázku se zeleným 
podkladem). Ale je agresivní, pokud ji podráždíme zejména
u hnízda, tak narušitele urputně a kolektivně pronásleduje, 
až ho potrestá. Na jaře si samička postaví ve skrytu malé teplé 
hnízdo a zde vychová několik desítek dělnic. Ty se pak 
začátkem léta společně přestěhují do vrcholů stromů a zde si 
vybudují veliké produkční hnízdo, kterým se trochu prozra-
dí. Za těch dvacet let obsadila Francii a téměř celou jižní 
a západní Evropu. Našim směrem už se šíří po Německu
a jsou obavy, že se v příštích letech dostane i k nám, pokud 
zde již není. Výskyt ještě není hlášený. Proto toto varování. 
Kdybyste kdokoliv při pohybu v přírodě u nás i v zahraničí 
uviděl hnízdo, jak je zde na obrázku, okamžitě hlaste jeho 
nalezení s přesnou lokalizací na Agenturu ochrany přírody
a krajiny České republiky (invaznídruhy@nature.cz) nebo na 
internetových stránkách www.invaznidruhy.nature.cz 

Oni již mají prostředky k jejich zničení a sledování 
výskytu.

Sršeň asijská – Vespa velutina 

Severa Václav  a  Kladivo Oldřich

Stanislav Tomšíčekzdroj obrázků: Pixabay

Sršeň asijská
(zvětšeno)

Sršeň evropská
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Jarní období v TJ Horní Újezd

V průběhu jarního období jsme se v TJ Horní Újezd zaměřili 
na dvě činnosti – spolu s tréninky a zápasy všech kategorií jsme 
se pustili do výraznější údržby hřiště. Ještě před jarní sezónou 
jsme za pomoci specializované firmy provedli deratizaci 
škůdců na hřišti a trávník jsme i pohnojili. V létě bychom rádi 
pokračovali s chemickým postřikem, protože jsme si vědomi, 
že pampelišky, jitrocel a sedmikrásky jsou sice krásné rostliny, 
ale my bychom na hřišti raději viděli jen trávu. Hřiště je každý 
den využíváno a jeho zatížení je opravdu velké. Bohužel se 
nám nedaří využívat hřiště před KD, které v minulých letech 
sloužilo jako tréninkové. Nějaké nápady na další zlepšení 
kvality hřiště máme a pokusíme se připravit vše pro to, 
abychom je mohli zrealizovat (ideálně za podpory dotačních 
programů) – takže spíše až příští rok.

V úterý 16. 5. byl na našem hřišti uspořádán Dívčí den OFS 
Svitavy WU13, kam bylo pozváno i šest našich děvčat. I přes 
nepřízeň počasí si holky zatrénovaly pod vedením dalších 
zkušených trenérů. Pozvání šesti děvčat dokazuje, že naše 
dresy oblékají holky, které jsou více než vyrovnanými 
soupeřkami kluků. 

S lepšícím se hřištěm se začaly zlepšovat i výsledky napříč 
kategoriemi – trenérky, trenéři či vedoucí mužstev zhodnotí 
své svěřence v druhé části tohoto článku, já si dovolím pouze 
krátký komentář k jednotlivým kategoriím.

Předškolní děti trénují v naší fotbalové školičce dvakrát 
týdně a u každého dítěte je vidět velký progres. Děti využívají 
travnaté hřiště i UMT. V této kategorii je naprosto zásadní 
přístup rodičů a myslím, že zde ta spolupráce funguje velmi 
dobře. Trenérský tým je tvořen Pavlou Kyselovou, Ilonou 
Kroulíkovou, Zdeňkem Benešem st. a Jirkou Nádvorníkem. 
Jejich trpělivost je neuvěřitelná a velmi si ceníme jejich práce.

Mladší přípravka pod vedením Zdeňka Beneše ml.
a Honzů Vodehnala a Beneše střídá lepší výkony s horšími, ale 
bojovnost a snaha je veliká. Dětí chodí opravdu hodně
a připravit trénink pro 15 dětí není vždy jednoduché, ale i zde 
vidíme výrazné zlepšení. 

Starší přípravku vede trojice Honza Kmošek, Fanda Bartoš 
a Vašek Žďára. Holky a kluci hrají v souklubí s Morašicemi a na 
několik turnajů jsme byli schopni postavit dvě mužstva. Občas 
by mohla být lepší tréninková docházka, ale i zde vidíme víc 
plusů než minusů. Příští rok se sejdou silné ročníky, takže 
budeme schopni přihlásit samostatný tým Horního Újezdu.

Mladší a starší žáci absolvovali společné zimní soustředění 
a v souklubí s Morašicemi hrají svoje okresní soutěže. Žákov-
ská kategorie funguje hlavně díky práci Ivy Kvapilové a Pavla 
Beneše, často jim vypomáhá Vojta Havlík. Mladším se daří 
velmi dobře a perou se o nejvyšší příčky, starším se daří o něco 
méně, ale i oni již poznali, jak chutná vítězství. K úplné 
spokojenosti nám chybí 4 – 5 starších žáků, protože bez jejich 
mladších kolegů by nebyli schopni jaro důstojně odehrát. Na 
otázku kde je vzít, jsme nenašli odpověď v Morašicích, ale 
v sousedních Sebranicích. V nové sezóně bychom tak měli 
přihlásit tým starších žáků v souklubí se Sebranicemi. Hlavní 
výhodou by měl být větší počet hráčů, částečně společné 
tréninky a zvýšení kvality. Na Sebranicích trénuje starší žáky 
náš odchovanec Petr Kovář. Mladší žáci budou pokračovat 
v zaběhlém souklubí s Morašicemi. Možná největší radost 
můžeme mít z „komunity“ rodičů, kteří děti na zápasy 
doprovází a fandí jim v dobrých i horších časech – tohle skvěle 
funguje u mladších a věříme, že se to zlepší i u starších žáků.

Dorost vede trenérské duo Jirka Kučera a Kamil Prokop. 
Dorostenci hrají na menší hřiště v počtu 8+1. Kluci drží klidný 
střed tabulky a předvádí pěkný fotbal. Dalším výrazným 
plusem je, že nám v dorostu vyrostlo několik hráčů, které 
můžeme bez problémů využít při nedostatku mužů. Dorost 
spolu s muži absolvoval soustředění v Boskovicích. V příštím 
roce budeme dorost přihlašovat pouze pod hlavičkou Horního 
Újezdu a díky domluvené pomoci hráčů z Morašic a Sebranic 
bychom měli přihlásit krajskou soutěž (I. třídu) – to znamená, 
že i dorostenci by v příští sezóně měli hrát klasický „velký“ 
fotbal.

Muži výrazně vylepšují svoji reputaci a pochmurné 
podzimní výsledky vystřídala řada jarních výher. Jestli to bude 
stačit na záchranu nedokážu v době, kdy píši tento text, říct. 
Věříme, že se záchrana podaří a setrváme v okresním přeboru
i pro příští sezónu. Za zlepšenými výkony stojí opravdu každý 
článek týmů - všichni hráči, trenéři Pavel Havlík a Jirka Fogl
a vedoucí Roman Chadima. Trenérům se podařilo přemluvit 
několik mladých hráčů k obnovení kariéry a myslím, že
i zvýšená konkurence v týmu udělala svoje. Po dlouhé době se 
v zápasech štěstí přiklonilo na naši stranu a můžeme si jen přát, 
aby se nás ještě chvíli drželo.

Co nás čeká v následujícím období? V první řadě přihlášky 
pro sezónu 2023/2024, které jsem již lehce nastínil výše. Dále 
uspořádáme několik tradičních akcí, na které vás srdečně 
zveme. První z nich bude Turnaj mužstev TJ Horní Újezd, kde 
se utkají družstva mužů, dorostu a staré gardy. Nadějné mládí 
tak poměří síly s vysloužilými fotbalisty a s naším „A“ týmem. 
Spíše než o výsledky půjde o to potkat se, pobavit se a ukázat 
fanouškům týmy, které nás budou v další sezóně reprezento-
vat. Tuto akci pořádáme v sobotu 15. 7. od 14 hodin. Hned
o den později, v neděli 16. 7., se od 14 hodin uskuteční Dětský 
sportovní den – akce, kde se snažíme nasměrovat děti ke 
sportu a připravit pro ně tradiční i méně tradiční disciplíny. 
Moc bych si přál, aby byly hřiště i tribuny při obou těchto 
akcích plné. Přijďte prosím a věřím, že nebudete litovat. I letos 
se zúčastníme Újezdského poháru, tentokrát se koná v Horním 
Újezdu okr. Třebíč a to v sobotu 22. 7. 2023. Všichni zájemci 
jsou srdečně zváni, odjezd autobusem je plánován přibližně na 
šestou hodinu ranní – detailnější informace budou upřesněny 
později. A pak už bude následovat další porce přátelských
a mistrovských zápasů protkaných tréninkovými jednotkami.

Aktuality z dění v naší TJ naleznete na internetových 
stránkách www.tjhorniujezd.cz

S končící sezónou děkujeme všem hráčům, trenérům
a vedoucím, kteří na hřišti tráví spoustu času. Děkujeme všem 
rodičům, prarodičům a sourozencům, kteří vodí a vozí na 
tréninky, zápasy a turnaje své děti, vnuky, sourozence. 
Poděkování patří sponzorům, paní starostce a pánům 
starostům spřízněných obcí a jejím zastupitelům. Velké díky 
patří všem členům a obsluze bufetu – bez nich by to prostě 
nebylo ono. Obrovský dík opět patří manželkám a manželům, 
partnerkám a partnerům a našim dětem za to, že se nezlobí, 
když každý týden trávíme nemálo času na tom našem plácku 
uprostřed Horňáku. A v neposlední řadě samozřejmě děkuje-
me všem příznivcům, kteří naše fotbalisty podporují. Věřím, 
že nás přijdete podpořit i v sezóně 2023/2024.

Všem čtenářům přeji příjemné léto, odpočiňte si, užijte si 
dovolenou, naberte síly a věřím, že se brzy uvidíme na 
Horňáku na hřišti.

Jan Beneš
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Fotbalová školička
Po zimě, kdy tréninky probíhaly jednou týdně v tělocvičně 

v Osíku, jsme se přesunuli ven na hřiště, kde se kluci a holky 
učí zábavnou formou jak zacházet s míčem, ale také spoustu 
fotbalových her a cvičení. Nyní trénujeme dvakrát týdně
v pondělí a čtvrtek od půl páté do šesti hodin. V současné době 
naši nejmladší kategorii navštěvuje přibližně 16 dětí. Chtěla 
bych poděkovat rodičům, kteří nám dali důvěru a své děti
k nám na trénink přivedli. Dále bych chtěla poděkovat Zdeňku 
Benešovi st., Jiřímu Nádvorníkovi a Iloně Kroulíkové, bez 
kterých by se tréninky nemohly uskutečnit.

Pavla Kyselová
Mladší přípravka
S příchodem jarního počasí jsme opustili tělocvičny v Pro-

seči a Osíku a vrátili se na naše hřiště. Naše tréninková skupina 
čítala celkem těžko uvěřitelných 17 dětí narozených mezi roky 
2013 a 2016. Jarní část jsme pojali velice intenzivně. Trénovali 
jsme dvakrát týdně, k tomu jsme si téměř každý týden přidali 
přátelský zápas proti týmům z okolí a o víkendech jsme 
absolvovali 8 mistrovských turnajů okresní soutěže, takže 
nejpilnější děti byly na hřišti čtyřikrát týdně. 

Děkuji všem holkám a klukům za předváděné výkony. 
Vyzdvihnout bych chtěl Aničku Vopařilovou, Terezu Vese-
líkovou a Matěje Vodehnala z Horního Újezdu, Štěpána 
Kováře a Martina Boštíka z Poříčí a Miri Vomočilovou a To-
máše Chauna z Desné. Dále děkuji rodičům dětí za spolupráci 
a výkonnému výboru Tělovýchovné jednoty Horní Újezd za 
vytvořené podmínky, které nám kdekdo závidí. Největší 
poděkování patří kolegům trenérům Honzovi Vodehnalovi
a Honzovi Benešovi, protože to všichni děláme bez jakékoliv 
odměny ve svém volném čase.

Zdeněk Beneš  
Starší přípravka
V jarní části sezóny 22/23 jsme se zúčastnili sedmi turnajů, 

z nichž do tří jsme nasadili dokonce dva naše týmy. Děti 
předváděly dobré a poměrně vyrovnané výkony a u některých 
jsme zaznamenali výrazné zlepšení. Dětí chodí jak na zápasy, 
tak i na tréninky hojně, proto doufáme, že si o letní pauze 
odpočinou a pohyb je bude stále bavit i na podzim. S tím se pro 
některé také pojí konec účasti ve starší přípravce a odchod do 
mladších žáků, které posílí: David Boček, David Klusoň, 
Samuel Vomočil a sourozenci Tereza a Martin Čejkovi. Tímto 
jim přejeme hodně úspěchů v jejich budoucím působišti.

Jan Kmošek
Mladší žáci
Už v zimních turnajích byla na dětech vidět ohromná chuť 

do hry a začínalo narůstat sebevědomí na hřišti. V prvním 
venkovním turnaji jsme v Litomyšli skončili na druhém místě, 
kdy jsme finále prohráli až na penalty. Týden před začátkem 
soutěže jsme odjeli na soustředění do Dolní Čermné. Vybrali 
jsme si asi nejhorší počasí, jaké šlo. Během víkendu děti 
odehrály tři zápasy. Dvakrát výrazně pomohly starším žákům 
a jednou hrály ve své kategorii. Tady jsme museli trochu 
pomoci soupeři postavit tým. Ale vyloženě se nám to hodilo, 
protože 19 dresů jsme prostě neměli.

Soutěž jsme po sérii odložených zápasů začali vítězstvím 
nad Litomyšlí. Následovaly další výhry až na začarované 
Jevíčko. Ani v jednom zápase jsme s nimi nehráli v kompletním 
složení. Porážka o tři góly mrzela, ale hned další týden jsme 
opět jeli na vítězné vlně. Konec soutěže bude ještě napínavý, 
ale určitě se minimálně o jedno místo zlepšíme proti podzimu. 
Po soutěži ještě odehrajeme celodenní turnaj v Bystřici nad 
Pernštejnem. 

Velké poděkování patří rodičům. Fandili na každém 
zápase. A nejenom domácích, ale jezdili i na všechny venkovní 
zápasy. Ohromné poděkování Ivě. Úžasná organizace

a pomoc se vším. A největší dík dětem. Odehrály svoje zápasy 
a druhý víkendový den nastupovaly za starší žáky. A i v zá-
pasech starších byly neskutečně vidět. 

Pavel Beneš
Starší žáci
Vstávat a cvičit - i tak by se dal popsat začátek sezóny. Na 

konci března jsme se zúčastnili třídenního soustředění v areálu 
Zdraví  Dolní Čermná. Na soustředění jsme odjeli společně
s Morašicemi – mladší a starší žáci a doplnili jsme je starší 
přípravkou a to ročníky, které nám na konci této sezóny 
přechází právě do mladších žáků.

V průběhu soustředění jsme hráli přátelská utkání s Dolní 
Dobroučí a týmem Žichlínku. Prostor dostali také naši 
nejmenší, kteří změřili své síly v neděli s domácím týmem
z Dolní Čermné. Holky i kluci si soustředění moc užili. 
Doufejme, že se nám v příštím roce podaří akci zopakovat. 
Velké díky patří Pavlovi Benešovi za zorganizování celého 
soustředění.

První zápas sezóny jsme bohužel díky špatnému počasí 
hráli o čtrnáct dní později než bylo plánováno. Odložené 
zápasy jsme museli odehrát v náhradních termínech, většinou 
v průběhu pracovního týdne. Opět jsme se potýkali s malou 
účastí na trénincích a někdy i na zápasech, kdy za starší žáky 
hrálo v podstatě družstvo mladších doplněné o 2-3 starší žáky.

Starší žáci v základní části opět nedokázali porazit žádného 
ze svých soupeřů. Na začátku května byla vylosována 
nadstavbová část a nás čekali soupeři z týmů Koclířov a Janov. 
S Janovem jsme se již potkali v základní části. Koclířov byl pro 
nás novým soupeřem. S každým soupeřem byly naplánovány 
2 zápasy. V druhé části sezóny se nám dařilo podstatně lépe. 
První tři zápasy jsme vyhráli.

Poslední zápas této sezóny budeme hrát v Janově 10. 6. ve 
14.45, kde kluci a holky převezmou pohár za 1. místo ve 
finálové skupině D. Pak proběhne ukončení sezóny a rozlouče-
ní s hráči, kteří by měli přejít do dorostu.

Iva Kvapilová
Dorost
Po vydařené podzimní části jsme do té jarní vstoupili zimní 

přípravou. A že zimní příprava nebývá mezi hráči zrovna 
oblíbená se, potvrdilo i u nás. Na tréninky chodilo v průměru
4 až 5 hráčů, což v porovnání s podzimní částí, kdy chodilo na 
trénink i 15 hráčů, bylo citelně znát.

Před prvním jarním zápasem jsme dohromady s mužstvem 
mužů odjeli do Boskovic na třídenní soustředění, kde se 
poctivě trénovalo a zároveň „jaksepatří” i utužoval kolektiv :) 

První dvě jarní utkání nás nezastihla, mírně řečeno, zrovna 
v oslnivé formě a obě jsme s týmy zespodu tabulky (Svratka
a Jevíčko) prohráli.

Pravdou je, že rozjezd jarní části nebyl zrovna povedený, 
ale na druhou stranu musím zmínit, že se nám podařilo porazit 
i dva týmy (Březová a Němčice), které průběžně okupují 
druhou, respektive třetí příčku a že jsme zatím jediné mužstvo, 
kterému se podařilo Březovou porazit.

V součtu podzimní a jarní části obsadíme nejhůře páté 
místo, což není vůbec špatný počin, když se podíváme na to, 
jak mladé mužstvo máme.

Určitě je mnoho věcí, které bude potřeba zlepšovat, ale já 
klukům věřím a vím co v nich je a i proto budeme v příští 
sezóně hrát krajskou soutěž, kde budou moci své fotbalové 
umění prezentovat.

Jirka Kučera
Muži
Na jaře se tým mužů dočkal staronových posil J. Tobka,

P. Lněničky, M. Opletala. Po operaci kolene se také do týmu 
začlenil Pražan. Tým naopak opustil V. Lněnička odchodem 
do Cerekvice. 
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Postupové soutěže 2023

Začátek jarní části soutěže bohužel navazoval na podzimní 
neúspěchy. První vlaštovkou na obrat bylo derby s béčkem 
Dolního Újezdu. Ze zápasu jsme si odvezli remízu, i když celý 
druhý poločas „Horňák” hrál pouze v deseti. Opravdový zlom 
ovšem přinesl následující zápas s Opatovem (druhý tým 
tabulky). Po téměř ročním půstu se podařilo vybojovat výhru 
korunovanou hattrickem Zrůbka. Na to navázala další vítěz-
ství s Loučkou, Borovou, Trnávkou a Poličkou B. 

Tým se nyní v tabulce drží na předposledním místě
s dvaceti body. Do konce sezóny zbývá odehrát poslední dva 
jistě nelehké zápasy s Cerekvicí a Boršovem. Málokdo by po 
podzimu čekal, že tým bude ještě bojovat o udržení v soutěži 
okresního přeboru. Bohužel tento boj o udržení není pevně
v našich rukách, jelikož o počtu sestupujících bude rozhodovat 
vývoj v I.B třídě

Roman Chadima

Jak je to u nás už zvykem, i letos jsme se zúčastnili postu-
pových soutěží v požárním sportu. 20. 5. 2023 se v Horním 
Újezdu u kulturního domu uskutečnila okrsková soutěž 
okrsku Dolní Újezd. Tam jsme vyslali tým mužů i žen. Muže 
reprezentovali především zkušenější závodníci, u žen tomu 
bylo přesně naopak, jelikož tento tým byl složen především 
z dorostenek. Začínalo se tradičně štafetami, následovaly 
požární útoky. Muži vyhráli štafety i útoky, tudíž vyhráli 
celkově, a tak byl postup na okres jasný. Ženy se v obou 
disciplínách umístily na 2. místě, takže celkově byly 2. Jelikož 
se ale tým žen z Dolního Újezdu nemohl zúčastnit okresního 
kola, jely ženy naše.

Okresní kolo se konalo 10. 6. 2023 v Cerekvici nad 
Loučnou. Celkem se sešlo 24 družstev – 14 mužských,
10 ženských. Konkurence tedy byla poměrně veliká. Závody 
zahájily štafety. Muži dokázali štafetu zaběhnout za 66,18 s
a brali tak 3. místo. Ženy za 72, 86 s a také braly místo 3. Na 
100 m s překážkami se muži v celkovém součtu umístili opět 
na 3. místě se součtem 62,17 s (jednotlivě se mužům dařilo 
takto: Šimek Pavel – 20,46 s, 10. místo; Kuchta František – 
20,70 s, 12. místo; Rosypal Josef – 21,01 s, 14. místo a Šimek 
Jaroslav – 21,04 s, 15. místo). Ženy ze 100 m s překážkami také 
braly celkové 3. místo se součtem 64,90 s (jednotlivě ženy 
zaběhly takto: Kusá Kateřina – 19,44 s, 3. místo; Faltysová 
Tereza – 21,53 s, 12. místo; Kršková Kristýna – 23,93 s,
24. místo a Mičiková Nikola – 24,38 s, 27. místo). Jako poslední 
přišly na řadu požární útoky, královská disciplína. Oba týmy 
se před touto disciplínou nacházely na 3. místě a doufaly 
v postup na krajské kolo PS. Mužům se sen o kraji rozplynul 
poté, co po několika chybách zaběhli útoky za 28,44 s a 30,08 s 
a brali 8. místo z této disciplíny. To ženám štěstí přálo
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Důležitým termínem každé jaro je pro mladé hasiče 
poslední pátek a sobota v květnu, kdy se koná okresní kolo 
hry Plamen. Nejinak tomu bylo i letos. Soutěž probíhala ve 
Vítějevsi a my jsme se rozhodli, že po několika letech přespí-
me na místě ve stanech. Těšili se na to vedoucí i děti. Počasí 
nám naštěstí přálo, přes den bylo příjemné teplo, v noci zima, 
ale to nám nevadilo. 

V pátek se závodí ve štafetě CTIF a štafetě požárních 
dvojic, starší žáci mají ještě požární útok CTIF. V sobotu pak 
následují štafety 4x 60 m a klasické požární útoky. Starších 
žáků bylo letos méně, proto jim musel vypomoct jeden 
odvážlivec z mladších, který to ale zvládl skvěle, jelikož starší 
měli našlápnuto na umístění na stupních vítězů. Bohužel 
kvůli zaváhání na útocích z toho bylo výsledné 5. místo. 
Mladší předvedli vyrovnané výkony, které stačily na 9. mís-
to. Závody proběhly bez větších komplikací, myslím, že jsme 
všichni odjížděli domů sice příjemně unavení, ale spokojení.

Nyní se budeme těšit na příměstský tábor a zářijové 
soutěže.

Věra Rosypalová

a s útoky za 24,36 s a 24,95 s braly opět 3. místo. Suma sumá-
rum se muži umístili na celkovém 5. místě se součtem 14 bodů 
(stupně vítězů vypadaly takto: 1. místo Pomezí, 2. místo 
Široký Důl a 3. místo Cerekvice nad Loučnou) a ženy na 
celkovém 3. místě se součtem 9 bodů (na stupních vítězů je na 
1. místě doplnily ženy z Kamence a na místě 2. ženy z Lubné). 
Ještě jednou bych ráda oběma týmům pogratulovala a podě-
kovala za reprezentaci sboru.

Na závěr mi dovolte Vás pozvat na pár soutěží, a to 24. 6. 
2023 na krajské kolo do Chrasti u Chrudimi a poté 19. 8. 2023 
na závod seriálu OLSY, který se bude konat na našem hřišti,
a den poté, tedy 20. 8. 2023 na dětskou soutěž, opět na našem 
hřišti.

Jaro u mladých hasičů

Hanka Chaloupková
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